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REFERAT FRÅ DET  
47. ÅRSMØTET I RYVARDEN KRETS 

Laurdag 8. februar 2024 kl. 11:00 på Skulehuset på Bua 

 
Opning 
Møtet starta med flaggutrulling.  
 
Utdeling av heidersteikn 
Følgande personar fekk tildelt Sølvknappen for 10 års teneste som leiar NSF:  

• Tone Hemnes (Åkra speidargruppe) 
• Anne May Eriksen (Åkra speidargruppe) 
• John Haktor Bua (Buaspeidarane) 

 

1 Konstituering 
1.1. Jan Egil Midtskog vart oppnemnd som ordstyrar. 
1.2. Magnus Molland og kretssekretær Hildegunn Larssen Fjelland vart oppnemnd som referentar. 
1.3. Godkjenning av representantane: 39 representantar med stemmerett, tre observatørar. 
1.4. Saksliste og innkalling vart godkjent. 
1.5. Simon Nesse Økland og Claudia Mocci vart oppnemnd til å underskrive referatet. 
1.6. Tove Midtskog og Karianne Jørgensen vart oppnemnd som teljekorps. 

2 Årsmelding for 2024 
Kretsleiar presenterte årsmeldinga for 2024.  
 
Merknadar: 

- Det er ein skrivefeil i teksten om medlemstal. Står 2024, men skal vere 2023. 
 
Vedtak: 
Årsmeldinga for 2024 vert samrøystes godkjent med merknaden over. 

3 Rekneskap og revisjonsberetning for 2024 
 
Visekretsleiar kommenterte rekneskapen og las opp revisjonsberetninga. 
Kretstinget har ingen merknader til rekneskapen. 
 
Kommentarar:  

- Øystein Østensen: Under anleggsmidlar står det at me avskriver Hedleitun basert på ein verdi på 
300 000, men dette er ikkje den reelle verdien på hytta. Skal det endrast til den reelle verdien? 
Marius Johannessen/kretsleiar svarer: Dette er tatt utgangspunkt i den fyrste verdivurderinga me 
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fekk på hytta. Den er satt så lavt for å unngå unødvendige dokumentavgifter i forbindelse med 
salget. 

 
- Hildegunn L. Fjelland/kretssekretær: Kretssekretær beklagar ovanfor medlemmane for å ikkje ha 

søkt tilskot frå vestland fylkeskommune. 
 

- Øystein Østensen: Under «tilskot til bygg og eigendelar» er det budsjettert med 100 000kr. Kvifor 
er det ikkje komt inn noko? 
Marius Johannessen/kretsleiar svarer: Posten vart satt opp i fjor pga. eit ynskje om å søke tilskot, 
men ingen har søkt om tilskot. 

 
 
Vedtak: 
Rekneskap for 2024 vert samrøystes godkjent. Overskotet vert overført til annan eigenkapital. 
  

4 Orienteringssaker 
 
Hedleitun: 
Harald-Andreas presenterte hyttevertane sin rapport frå 2024 og framdriftsplan og budsjett for 2025. 
Sjå vedlegg 1 for meir infomrasjon.  
 
Lier: 
Leiar i leirplasskomiteen Magnus M. Aronsen la fram rapport og framdriftsplan for Lier. 
Det har ikkje skjedd så mykje på Lier i 2024. Planlagt vedlikehold har ikkje vore gjennomført. 
Leirområdet på Lier har vore utleigd ein gong, samt festivaleir har vore arrangert på Lier.  
 
Vasskjelde: 
Kretsstyret vart i desember 2024 orientert om at huset som deler vasskjelde med leirplassen nå er ferdig 
renovert og skal leigast ut. Det betyr at det ikkje er nok kapasitet til at både huset og leirplassen kan vere i bruk 
samtidig. Kretsen må difor sjå på alternative løysingar for vannkjelde. 
Espen Fosse har henta inn to alternative løysingar for vasskjelde på Lier, med omtrentleg pris. Magnus M. 
Aronsen presenterte desse forslaga for kretstinget. Sjå vedlegg 2 for informasjon om dei to forslaga.  
 
Kommentarar: 
Det kom kommentarar frå kretstinget om at rapportane frå Hedleitun og Lier burde vore sendt om saman med 
sakspapira. Det er snakk om store summar, så dette burde vore eigne saker, ikkje orienteringssaker. Då kunne 
gruppene fått diskutert dette på forhånd. Kretsstyret er einig i dette. Ein av årsakane til at det vart lagt fram slik 
er at informasjonen ikkje var klar før utsending av sakspapira.  
Det vert satt strek for meir diskusjon under denne saka. Kretstinget vil få ein lang pause under budsjett-saka, der 
dei kan diskutere korleis kretsen skal disponere midlane for 2025. 
 
Diverse: 
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Kretssekretær la fram diverse informasjon frå kretsen. 
 

- Kretskonkurransen: 
Kretskonkurransekomiteen har behov for fleire som kan bidra i komiteen. Komiteen sitt ansvar er 
planlegging og gjennomføring av konkurransen. 
Det er også behov for nokon som kan stille som teknisk arrangør for arrangementet. Dette haster å 
få avklart då konkurransen nærmar seg. Teknisk arrangør har ansvar for å finne eit egna leirområde 
for konkurransen og organisering/drift under arrangementet. For meir info ta kontakt med 
kretssekretær.  

- Ulike utval og komitear i kretsen: 
Kretsen er heilt avhengig av at folk vil vere med å bidra i ulike komitear og utval. Dette for at 
kretsen skal kunne avhalde arrangement og for å ivareta og vedlikehalde kretsen sine interesser og 
eigendelar. Per i dag treng med fleire folk i dei alle fleste komitear. Spesielt utval speiding har få 
medlemmar og kretsen har ingen roverutval.  
Dersom medlemmane ynskjer aktivitet i kretsen er me nøydt å ha engasjerte medlemmar i 
komitear og utval! 

- Landsleir 2025: 
Kretsen er i dialog med Haugaland KM om felles transport av folk og utstyr til landsleiren i sommar. 
Det er ikkje komt noko endeleg forslag/pris på dette, men det vert jobba med. Kretsen sender ut 
informasjon til gruppene så snart me veit meir.  

 
Vedtak: 
Kretstingets årsmøte tek orienteringssakene til orientering. 

5 Terminliste 
Kretsstyremedlem Magnus Molland gjekk gjennom kretsstyret sitt forslag til revidert terminliste for våren 2025 
og ny terminliste for hausten 2025 og våren 2026.  
 
Endringar i terminlista for våren 2025: 
Ingen endringar. 
 
Terminliste for hausten 2025 og våren 2026: 
Det kom fram eit ynskje om å arrangere dugnad på leirplassen på Lier, tilsvarande som på Hedleitun. 
Det vart også kommentert om det ikkje er festivalleir i 2026?  
 
Forslag frå kretsstyret: 
Kretsstyret føreslår å legge til dugnad på Lier 10.-12. april 2026, og legge til Festivaleir 29.-31. mai 2026. 
Kretsstyret sitt forslag vert samrøystes vedtatt. 
 
 
Vedtak: 

- Terminlista for våren 2025 vart samrøystes vedtatt uten endringar. Forslag til terminliste for hausten 2025 
og våren 2026 vert samrøystes vedtatt med kretsstyret sitt forslag til endringar.  
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6 Budsjett 
Visekretsleiar presenterte budsjettet for 2025. 
Etter presentasjonen fekk kretstinget ein time lunsjpause der dei vart oppfordra til å diskutere korleis kretsen 
skal bruke pengar i 2025, spesielt med tanke på oppgraderingar/reparasjonar på Lier og Hedleitun.  
 
Kommentarar: 

- Det vert av fleire ytra at det vart lagt fram for mykje ny informasjon på kretstinget om oppgraderingar på 
Hedleitun og Lier. Det vert lagt fram forslag om kostbare endringar/utbetringar, som gruppene har fått for 
lite tid til å diskutere. Dette er for store avgjersler å gjere på så kort varsel.  

 
- Øystein Østensen: 6600 reperasjon og vedlikehald av bygningar. Kva er tanken med desse midlane? Er dette 

overføring fra i fjor, er tanken at desse midlane skal brukast til planane frå i fjor? 
Marius Johannessen/kretsleiarar svarer: Midlane kan forvaltas av hyttevertane og leirplasskomiteen, men 
det er forventa at dei i stor grad nyttar midlane i tråd med driftsplanen dei har lagt fram. 

 
- Karianne Jørgensen: 3212 inntekter årsmøtet. Ho har snakka med andre kretsleiarar, og dei tek ikkje betalt 

for årsmøte. Det står ingenting i vedtektene til kretsen om at årsmøtet skal tas betalt for.  
 

- Simon Nesse Økland: Det viktigaste er at speidarane har det bra, gjer kjekke ting og får gode opplevingar, 
og då gjerne blir leiarar seinare. Medlemtala våre synker og folk har lite tid. Skal me då bruke tid og energi 
på vedlikehald av bygningar, dugnadar osv? Kva skal me gjera for speidarane våre? 
Kva med roveraktivitetar? Der er det nesten ingen aktivitet. Me må setje av pengar til aktivitet.  
NM i speiding kostar gruppene mykje å delta på, og er i stor grad ei uplanlagt utgift. Kan kretsen auke 
tilskot til NM? 
Ynskjer også at Ryvarden krets prioriterer Lier framfor Hedleitun. Han meiner at på Hedleitun kan dei 
oppgradere hus og grunnarbeid for inntil 1mill, men dette er forutsett at prosjektet er fullfinansiert av søkte 
midlar.  

 

- Harald-Andreas svarer: Roveraktiviteten i kretsen ligg ikkje heilt brakk, men har hatt noko aktivitet. Det 
siste året har kretsen hatt samarbeid med Haugaland KM. Det har vore få påmeldte på det som har vore 
arrangert. Det har også vore oppfordra til faste møter. Det er dialog, men vanskeleg å få ting opp og gå. 
Leiarar i kretsen må også vere med og bidra, ikkje legge alt ansvaret på roverane.  

 
- Øystein Østensen: Det er positivt med roveraktivitet og positiv til å legge meir pengar inn i roveraktivitet. 

Det kostar fort mykje pengar om ein skal gjere noko litt «ekstra». 
Angåande Hedleitun: Skal kretsen bruke tid og ressursar på eigendom? Eller skal me bruke tid på 
speidarane? Det finst mange hytter/hus rundt i kretsen som kan brukast. Skal kretsen eige? 

 
- Magne Hovden: Det er fornuftig å utsette og bestemme utvida budsjett. Det kjem nye hyttevertar som 

kanskje har nye forslag.  
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- Karianne Jørgensen: Det er betre å satse på noko som er vårt eige, og då bruke tid og pengar på noko me 
kan eige.  

 
- Øystein Østensen: Står hyttevertane fritt til å forvalte pengar som det eventuelt vert søkt om?  

Marius Johannessen/kretsleiar svarer: Det er fornuftig at årsmøtet får sei si meining om store endringar.  
 
Forslag: 
Forslag frå kretsstyret: 

- Post 6600 «reparasjon og vedlikehold bygninger» vert brukt til vedlikehald/oppgraderingar på Hedleitun og 
Lier. Hyttevertane og leirplasskomiteen står fritt til å disponere desse midlane. Kretsen vidarefører midlane 
som ikkje vart brukt i 2024, samt aukar posten noko. Som resulterer i 250 000kr til Hedleitun og 50 000kr til 
Lier, totalt 300 000kr.  

- Det vert gjennomført eit ekstraordinært årsmøte i 2025 for å bestemme kva me skal gjere av 
oppgraderingar på Lier. Då vil gruppene i kretsen få god tid til å sjå på ulike løysingar og gjere seg opp ei 
meining før møtet. 

- Det negative driftsresultatet tas frå kapital. 
Resultat: Samrøystes vedtatt 
 
Forslag frå Skår speidargruppe: 

- Føreslår å fjerne post 3212 «inntekter årsmøtet». 
Resultat: 35 av 39 stemte for. 
 
Forslag frå Meling speidargruppe: 

- Auke post 4613 «roveraktivitetar» frå 8000kr til 50 000. Dette aukar underskotet med 42 000kr. 
Resultat: 31 av 39 stemte for. 
 
Forslag frå Meling speidargruppe:  

- Auke post 7356 «NM i speiding, reisetilskudd» til 30 000kr. Slik at den totale summen for deltakaravgift og 
reisetilskot i forbindelse med NM i speiding vert 50 000kr.  

Resultat: 4 av 39 stemte mot. 
 
Vedtak: 
Forslag til budsjett for 2025 vert samrøystes vedtatt med forslaga over. 

7 Val 
Tor Litlabø i valkomitéen presenterte valkomitéen sitt forslag til val.  
 
Valkomiteen har fått inn nokre benkeforslag etter sakspapira vart sendt ut og presenterte difor ei oppdatert liste 
med kandidatar til kretsstyret: 

- Kretsleiar 1 år: Magnus M. Aronsen (Førdespeidarane) 
- Visekretsleiar 2 år: Anna Tveit (Buaspeidarane) 
- Styremedlem 1 år: Øystein Østensen (1.Leirvik speidargruppe) 
- Styremedlem 2 år: Amalia Lodden (Førdespeidarane) 
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- Varamedlem 1 år: Carina Nilsen (Åkra speidargruppe) 
- Varamedlem 1 år: Magnus Molland (1.Leirvik speidargruppe) 
- Styemedlem/rover 1 år: Marcus Mannes (Åkra speidargruppe) 
- Varameldlem/rover 1 år: Tiril Nævdal (1.Leirvik speidargruppe) 

 
Valkomitéens forslag til revisor for 1 år: 

- Nils Himle (Tidligere medlem Finnås speidergruppe) 
 
Valkomitéens forslag til kasserar og rekneskapsførar for 1 år: 

- Espen Fosse (Førdespeidarane) 
 
Valgkomitéens forslag til valkomite for 1 år: 

- Tor Litlabø (1.Leirvik speidargruppe) 
-   
-  

 
Valgkomiteens forslag til hyttevert for 3 år: 

- Karl Andreas Karlsen (1.Vedavågen sjø.sp.gruppe) 
 
Benkeforslag til det ledige vervet som hyttevert for 2 år: 

- Tom Frode Hansen (Skår speidargruppe) 
 
Benkeforslag til dei to ledige verva i valkomiteen: 

- Ingen forslag. Verva må dekkast ved ekstraordinært årsmøte. 
 

 Vedtak: 
Forslag til val med dei endringane og benkeforslaga som vart lagt fram på møtet vart godkjent ved akklamasjon. 
Dei to ledige verva i valkomiteen må dekkast ved ekstraordinært årsmøte.  

 
 

  



Forseglet av

Posten Norge

Dokumentet er signert digitalt av:

•   Midtskog, Jan Egil (23.02.1976), 03.03.2025 
•   Økland, Simon Nesse (23.02.1976), 28.02.2025 
•   Mocci, Claudia Heidrun (18.07.1978), 02.03.2025

 

 

 

 

Ryvarden krets av NSF 

Kretstingets årsmøte 2024 

Side 7 av 8 

Avslutning 

Kretsleiar takka følgande for godt utført arbeid i samband med årsmøtet og året som har gått. 

- Ordstyrar Jan Egil Midtskog 
- Teknisk arrangør Buaspeidarane 
- Kasserar og rekneskapsførar Espen Fosse  
- Revisor Nils Himle 
- Medlemmar i kretsstyret: 

o Marius Johannessen 
o Anna Tveit 
o Magnus M. Aronsen 
o Jakob Ares Løve Rud 
o Magnus Molland 
o Øyvind Gulliksen 
o Harald-Andreas Hansen 
o Karoline J. Midtlid  

- Medlemmar i valkomiteen: 
o Tor Litlabø 
o Magne Hovden 
o Jøran Stonghaugen 

- Medlemmar i kretskonkurransekomiteen og utval speiding: 
o Magnus M. Aronsen 
o Karl Petter Økland 
o Astrid Lie Midtskog 
o Mathilde M. Aronsen 
o Audun Økland 
o Mathis Bardiux 
o Åkra speidargruppe (x3) (teknisk deltok i komiteen pga flytting av konkurransen) 

 
o Andrea M. Mjønes 
o Harald-Andreas Hansen 
o Karoline J. Midtlid 
o Tiril Nævdal 

- Hyttevertar og Leirplasskomitèen 
o Mikkel Thorkildsen 
o Kristian Økland 
o Tor Olav Stava 
o Magnus M. Aronsen 
o Anna Tveit 
o Andrea M. Mjønes 

- Medlemmar i festivalleirkomiteen: 

o Andrea M. Mjønes 
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o Mathilde M. Aronsen 
o Anna Tveit 
o Andreas Fagerland 
o Amalia Lodden 

 

Møtet vart avslutta med innrulling av flagget og speidarbøn. 
 
 
 
 
 
 

     

Jan Egil Midtskog 
Ordstyrar 

 Claudia Mocci 
Valt representant til å signere referatet 

 Simon Nesse Økland 
Valt representant til å signere referatet 

 



Hedleitun Rapport 2024 
Hytteverter 

• Kristian Økland 
• Mikkel Thorkildsen (slutter) 
• Tor Olav Stava (slutter) 

To av hyttevertene slutter og det må finnes erstatning for i 2025. Velges for hhv. 2 og 3 år. 

Dugnader 
En dugnad ble gjennomført 13. april 2024.  

7 personer møtte opp, inkludert 3 hytteverter.  

Mye godt arbeid ble utført: 

• Området på oppsiden av hytta («teltplassen»/»plenen») ble sådd med gressfrø. 
• Hytta ble vasket grundig både utvendig og innvendig. 
• Søppel som lå utenfor hytta ble kjørt til gjenvinningstasjon. 
• Røykvarslere ble byttet ut (unntatt over kjøkken, der trengs det høy gardingtrapp) 
• Døren på vedboden ble fikset 
• Mye ved ble kløyd og lødd på plass. 
• Det ble ryddet en del skog, kratt og gammelt nedfall/kapp som lå rundt omkring. Kappet 

til ved det som kunne brukes og brant resten.  

Branntilsyn 
Det ble gjennomfrøt branntilsyn 09.09.2024. 

En hyttevert stilte opp og slapp inn representant fra Sveio Brann og Redning.  

Slokkeutstyr, rømningsveier, røykvarslere ildsted var tilfredsstillende.  

Bemerkning på manglende stigtrinn rundt pipe.  

Tiltaksliste 
• Tak 

Utskifting av taket var budsjettert for i 2024, men tilbudet var høyere enn budsjettet. 
Mottatt tilbud på 200 kNOK for montering inkl. materialer + 55 kNOK for riving. Dette ble 
ikke gjennomført som planlagt i 2024. 
 

• Toaletter 
Vi bør vurdere å sette dette som høyeste prioritet for at området skal bli mest mulig 
attraktivt for uteleie og mest mulig bruk. Mange løsninger finnes for hytter, men vi  
trenger en løsning som har mulighet til å håndtere store mengde besøkene i korte 

Hildegunn Larssen Fjelland
Vedlegg 1



perioder. Dette utelukker noen alternativer som f.eks. forbrenningstoalett.  
 
Alternativer som har blitt diskutert: 

o Jets: Vakumbasert system. Står veldig fritt med tanke på plassering, siden dette 
ikke krever fall mot tank. Tank kan levers isolert og kan stå over bakken. Slipper 
dermed mye gravarbeid. Har ikke mottatt tilbud på dette systemet. 

o Biovac: Moderne system for nedgraving. Tilbud mottatt for anlegg til 16 personer, 
se messenger chat for hyttevertene samt estimat for budsjett 2025 nedenfor.  

 
Alternativene bør vurderes i forhold til installasjonskostnad, forventet bruks- og 
vedlikeholdskostnad, og hvor raskt det kan fås på plass. En må også tenke på tilgang til 
vann. Løsningen som ligger der i dag med overflateslange fra vannet fryser og kan ikke 
benyttes i minusgrader. Vurdere muligheter for nedgraving eller varmekabel. 
 
De fleste alternativer vil kreve fall fra toalett til tank. Unntaket er Jet systemet som kan 
klare litt motbakke. Toalettet innvendig i hytta kan enkelt ombygges til nytt system, men 
utedoene må sannsynligivs bygges nye høyere oppe på tomta. Egnet plass må avklares.  
 
Fundementet til den eksisterende utedoen virker å være solid, så det kan evt. brukes til å 
f.eks. bygge en ny redskapsbod. 
 

• Hytta 
o Maling 

Vegger og vinduer trenger maling. Om en ikke rekker over alt så bør en få tatt de 
områdene som er i dårligst forfatning i løpet av 2025.  
 
Vinduene, terrassedøra, og terrasserekka flasser flere steder og bør males 
snarest mulig for å unngå at de råtner.  
 
Flaggstang er flasset og stygg og bør males. 
 
Det meste av nødvendige maling og utstyr er kjøpt inn og står innenfor 
inngangspartiet i hytta. 
 

o Musesikring 
Undergulvet og luftespalter bak kledningen bør gås over for å minimere mulighet 
for mus. Det er et åpent område under gulvet ved kjøkkenet som bør tettes. Det 
ser også ut som det er åpen luftespalte bak kledningen rundt hytta. Her kan det 
kanskje være mulig å tre inn museband uten å rive av nedeste kledningsbord. 
 

o Terrassen 
Det bør lages åpninger for drenering av terrassen. Det er helt tett mellom 
terrassebordene, inntil hytteveggen og rekkverket. Det samler seg vann på 
terraseen slik at det blir veldig glatt, samt materialene sveller og det blir enda 
tettere. Kan gjerne sage spor, spesielt mellom hyttevegg/terrassebord og 
rekkverk/terrassebord.  
 



o Kjøkken 
Vurdere å erstatte kjøkkenet med noe bedre tilpasset kjøkkenkroken. 
 

• Uteområder 
o Plenen 

Det ble sådd gress på plenen under dugnaden. Dette har nå vokst godt, men 
området er fremdeles veldig bløtt og ikke særlig egnet til telt. Det er mulig det må 
anlegges en åpen grøft eller fylle på masse for å heve hele området for å få god 
nok drenering. Det kan være en fordel å planlegge og budsjettere for dette 
samtidig som det planlegges graving ifm. toalettfasiliteter. 
 
Det ligger en del seljerøtter etter trær som er kappet ned liek utenfor hytta som 
gjerne kunne blitt fjernet. Det vokser veldig med skudd opp fra disse røttene. 
 

o Bakken 
Skråningen fra hytta ned mot vannet bør holdes åpen og kan gjerne regelmessig 
gås over med ryddesag for å holde vekster nede. Kan vurdere å lage noen platåer 
for telplasser nedover bakken. Det er begrenset bruk av området slik det er nå. 
 

o Skogen 
Her er det mange store og solide trær med gode muligheter for hengekøyer. 
Området kan gjerne «røktes» for å holde det åpent og ryddig, og sikre at de mest 
ønskelige trærne og vekstene får optimale forhold. Fjerne resten. Vurdere om 
sitka graner skal fjernes.  
 
Grantrærne ved innkjørselen er blitt veldig høye. Bør vurdere om de skal fjernes. 
 
Hyttenaboene som ligger nærmest skogen har spurt om det er mulig å kutte ned 
noen av de største trærne slik at de kan få mer sol. Dette kan med fordel gjøres i 
løpet av våren 2025 slik at de får mer sol om våren og sommeren. 
 

• Kanohuset 
Kanohuset bør rengjøres og males. Generell rengjøring innvendig. 
 
Kanoene er gamle og slitte. Bør enten repareres og vedlikeholdes, eller helst erstattes 
med bedre (f.eks. Hasle). 
 
Det er en del god nye redningsvester tilgjengelig. En må passe på at disse tas godt vare 
på og at det ikke går blåmann i dem. Info kan gjerne inkluderes på leieinstruks, og 
henges oppslag i kanohuset. 

Båten ser ut til å være i grei stand. Kan gjerne gås over regelemssig for eventuelt 
nødvendig vedlikehold og rengjøring. 
 
Opptrekket, spesielt steinsettingen utenfor kanohuset kan gjerne sees på om kan 
tilrettelegges for å minimere skade på båt og kanoer som dras inn og ut av huset.  



• Brygga 
Eksisterende brygge er i dårlig forfatning og blir veldig glatt, anbefales fjernet snarest 
mulig for å unngå personskader. Flytebrygge virker som et godt alternativ som krever 
minimalt med inngrep og arbeid. Det blir en del isdriv på vannet om vinteren som vil 
ødelegge en flytebrygge hvis den ikke trekkes opp. Det kan relativt enkelt legges opp 
vinteopptrekk av denne med forankring av talje i de store trærne ned ved vannet.  
 

• Søking av midler 
Det finnes mange muligheter for å søke støtte til speiderorganisasjonen. 
Erfaringsmessig gis det kun støttet til innkjøp av utstyr og materiell. Åkra Speidergruppe 
har god erfaring med søking og kan sikkert gi noen gode tips og råd hvordan en bør gå 
frem. 
 

• Generelt vedlikehold og småjobber 
o Få på plass et medisinskap med ormepiller og annet førstehjelpsutstyr. 
o Kjøpe og montere ekstra slokkeappart på hemsen. 
o Montere opphengskroker innside dør på kjøkken underskap, for oppheng av filler 

og mindre utstyr. 
o Smøre hengsler og låser på alle vinduer og dører, utvendig og innvendig. 
o Henge opp whiteboard for instrukser, info, meldinger. Her kan noteres beskjeder 

til/fra hytteverter og leietakere. Mindre forefallende aksjoner kan listes opp som 
evt. ivrige leietakere kan utføre. F.eks. så har lederene fra Åkra Speidergruppe 
benyttet området ved flere anledniger og bidrar gjerne med dugnasarbeid under 
oppholdet, men trenger informasjon om hva som ønskes utført. 

o Flytte vannledningen lenger ut fra land. 
o Tilrettelegging av fast bålplass og plass til stort stjernetelt nede ved vannet. 
o Lage større/ekstra vedskjul. Gjerne også et nede ved vannet/kanohuset. 
o Bytte røykvarserl over kjøkken (trenger høy gardintrapp) 
o Justere dørene til soverommene. 
o Lage vannpost på utsiden av utedoen. Deler er kjøpt inn. 

 
• Dugnader 

Dugnader bør avtales og kalles inn til god tid i forveien for å få til best mulig oppmøte. En 
kan gjerne prøve å få med rovere og foreldre i tillegg til speiderledere. Det bør også være 
en plan klar for dugnadsdagen slik at oppgaver er klar og kan fordeles for mest mulig 
effektivitet. Uten en plan går folk fort på tomgang uten å vite hva de skal gjøre.  

Utleie 
Hytta har vært utleid syv ganger/dager i 2024. Det har vært utfordring med ansvar og 
organisering av tømming av utedo. Dette bør avklares og tydeliggjøres i 2025 for å unngå 
kjedelige overraskelser for leietakerne. 

Prioriteringer 
Anbefalt prioriteringsliste over større aktiviteter. 



1. Ny toalettløsning 
2. Nytt tak  
3. Plen og teltområde 

Budsjettforslag 2025 
To store budsjettposter, toalett og tak fører til et høyt foreslått budsjett i 2025. En kan vurdere 
tilstanden på taket igjen, og eventuelt utsette det til 2026 hvis det ikke er kritisk. Se også punkt 
ovenfor angående søking om tilskudd som kan brukes til dette formålet. 

• Moderne toalettløsning, 500 kNOK (vurdere rimeligere løsninger og egeninnsats) 
o 350 kNOK: Entreprenør inkl. Søknadsarbeid, dokumentasjon, Biovac 

miniresneanelgg for 16 personer, gravearbeid og utvendig rørarbeid. 
o 70 kNOK: Justere flaten foran hytta, inkl. Jord og sand for å lage fin plen. Må heve 

nivået hvis dette skal være noe poeng. 
o 80 kNOK: Elektriker og innvendig rørarbeid. Dette er bare gjetning, vi har ikke fått 

tilbud på dette. 
• Nytt tak, 250 kNOK (opprinnelig budsjettert 200 kNOK i 2024 men ble ikke brukt) 
• Generelt vedlikehold, 50 kNOK (Mulig denne kan reduseres, men det bør settes av en 

sum til innkjøp av diverse materialer og utstyr) 
• Totalt 800 kNOK 
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Behov for ny vannkilde på Lier 
Versjon 1: Espen Fosse, 7. februar 2025 

 

Bakgrunn 
Leirstedet på Lier er i dag koblet på vannkilde tilhørende et av bolighusene på gården. Grunneier har 
for mange år siden varslet kretsen v/tidl. kretssekretær at denne vannkilden ikke lenger ville være 
tilgjengelig for oss, når det aktuelle bolighuset var ferdig restaurert. Nå er kretsstyret orientert om at 
huset er klart til bruk og skal benyttes til utleie fra og med 2025. På grunn av begrenset kapasitet vil 
leirstedet ikke kunne benytte vannkilden samtidig som huset er utleid. Når huset ikke er utleid kan 
leirstedet inntil videre benytte vannkilden. 

På bakgrunn av dette er det behov for å vurdere hvilke alternativer kretsen har for ny vannkilde på 
Lier. Dette er i utgangspunktet en naturlig oppgave for leirplasskomiteen, men fordi leirplasskomiteen 
ledes av sønnen til grunneier, har kretsstyret for ordensskyld spurt Espen Fosse om dette. Oppdraget 
har vært å beskrive de aktuelle alternativene, innhente nødvendige kostnadsoverslag og gi en 
vurdering. 

 

Situasjonskart 
 

A) Leirstedet 
B) Dagens vannkilde 
C) Liervatnet 
D) Mulig trasé for ny vannledning 

(stiplet linje) 

 

  
A 

B 

C 

D 

Hildegunn Larssen Fjelland
Vedlegg 2
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Alternativer 
Det er to aktuelle alternativer for ny vannkilde på Lier: grunnvann og Liervatnet. 

 

Grunnvann 

Beskrivelse 
Grunnvann er en vannkilde tilgjengelig stort sett over alt. Vannkilden nås med brønnboring. Det 
varierer hvor dypt en må for å finne tilstrekkelig vannmengde, men 100 meter er ikke uvanlig. Det er 
ingen søknads- eller konsesjonsplikt knyttet til brønnboring eller uthenting av grunnvann til vanlig 
bruk.  

Tiltak 
Brønnboring må utføres av firma med spesialutstyr. Avhengig av grunnforholdene så kan det i tillegg 
til boring av selve brønnen, være nødvendig med føringsrør som forhindrer løsmasser i å komme inn i 
brønnen og trykking/sprenging dersom brønnen ikke leverer tilstrekkelig vannmengde. I alle tilfeller 
må det monteres en pumpe og legges opp strøm og vannledning til denne. Toppen av brønnen må 
være tilgjengelig (kan ikke graves ned) og vannledning må være frostfri. Det må monteres trykktank i 
frostfritt rom og pressostat som styrer inn- og utkobling av pumpen i brønnen. 

Kostnad 
Det er p.t. ikke innhentet prisoverslag, men av erfaring må en påregne en samlet kostnad på mellom 
kr 100 000 - 150 000. Dersom en er heldig med grunnforholdene kan kostnaden bli lavere.  

I tillegg kommer kostnader for å koble sammen nytt og eksisterende anlegg samt frostsikring. Det er 
mange ukjente variabler som spiller inn så her kan kostnaden variere mye. Et utgangspunkt kan være 
kr 20 000 – 40 000. 

Samlet kostnad for grunnvann vil anslagsvis dermed kunne bli kr 120 000 – 190 000. 

 

Liervatnet 

Beskrivelse 
Liervatnet er et relativt stort ferskvann som utgjør nederste del av et større vassdrag som renner ut i 
Ålfjorden. I en rapport fra 1992 ble vannet beskrevet med en størrelse på 1,25 km², volum 16 
millioner m³ og en årlig tilrenning på omtrent 11,5 millioner m³. Det er ingen søknads- eller 
konsesjonsplikt for uthenting av vann fra Liervatnet til vanlig bruk. 

Tiltak 
For å hente vann fra Liervatnet er det nødvendig med en pumpe, helst montert i nærheten av samme 
høyde som vannoverflaten. Pumpen må ha et inntak som ligger et stykke ut i vannet og på en viss 
dybde, for å unngå forurensing fra overflaten. Inntaket må frostsikres. Det er sjelden at ferskvann i vår 
region er rene nok til å brukes til drikkevann uten noe form for behandling, så en må påregne behov 
for renseanlegg bestående av filter og/eller UV-lampe. Pumpe og ev. renseanlegg må være montert i 
frostfritt rom og trenger strøm. Videre vil det være nødvendig med vannledning gravd ned i bakken, 
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fra pumpe og frem til leirstedet. Vannledning bør minimum legges med isoporskåler som frostsikring 
der ledningen ligger i jordmasser. Der ledningen går gjennom steinfyllinger bør ytterligere frostsikring 
monteres, for eksempel varmekabel og/eller isoporplater.  

Grunneier har i dag inntak og renseanlegg i bygning ved Liervatnet (bokstav C på situasjonskartet) og 
er villig til å la Ryvarden krets koble seg til dette på betingelse av at det inngås en bruksavtale. Tiltaket 
er dermed begrenset til å gjelde installering av vannledning og krever altså ikke inntak, pumpe eller 
renseanlegg. 

Kostnad 
Det er to alternativer til frostsikring; ettermontering av isoporskåler rundt normal vannledning eller 
bruk av isoterm vannledning (dobbeltvegg med varmekabel mellom). Materialkostnaden er vesentlig 
høyere ved bruk av isoterm. Samtidig er det vesentlig mer arbeidskrevende å montere isoporskåler. 
Det er innhentet prisoverslag på begge alternativ fra lokale håndverkere.  

Det er gjennomført samtaler med grunneier, men det foreligger ikke noe konkret forslag til 
bruksavtale og økonomisk kompensasjon. Så langt er det formulert et ønske fra grunneier om deling 
av utgifter knyttet til drift og vedlikehold. Det kan derfor legges til grunn at det her vil være snakk om 
relativt moderate årlige kostnader. 

I begge tilfeller kommer graving av grøft og kjøp av nødvendige steinmasser i tillegg. Dersom det ikke 
er uforutsette hindringer kan graving av grøft, legging av vannledning og lukking av grøft gjøres med 
gravemaskin og grøftemann i løpet av 2-3 dager. Erfaringsvis vil det alltid dukke opp uforutsette 
hindringer, så et ansvarlig overslag på denne delen av jobben vil kunne være 5 dager. Pris vil variere ut 
ifra størrelse på gravemaskin, men kr 40 000 - 50 000 kun for gravemaskin og sjåfør vil ikke være 
urimelig. Da kommer grøftemann i tillegg, men dette er en jobb som kan gjøres på dugnad. 

Normal vannledning Isoterm vannledning 

130 meter 32mm vannledning 130 meter isoterm vannledning 32/60mm  

10 meter selvregulerende varmekabel fra inntak 
i speiderhytte og ned til sammenkobling 
nytt/gammelt anlegg 

10 meter selvregulerende varmekabel fra inntak 
i speiderhytte og ned til sammenkobling 
nytt/gammelt anlegg 

Oppretting av 130 meter grøft Oppretting av 130 meter grøft 

20 meter selvregulerende varmekabel fra 
pumpe og gjennom steinfylling.  

 

130 meter isoporskåler inkl. tape  

Grovt kostnadsoverslag 
Materiell: kr 25 000 
VVS og elektroarbeid: kr 30 000 
Anleggsarbeid: 50 000 
Samlet: kr 105 000 

Grovt kostnadsoverslag 
Materiell: kr 65 000 
VVS og elektroarbeid: kr 15 000 
Anleggsarbeid: kr 50 000 
Samlet: kr 130 000 
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Vurdering 
1. Grunnvann, fordeler 

a. Tiltaket vil være avgrenset i størrelse. Mindre graving. 
b. De fleste brønnborere gir vanngaranti. 
c. Stabil og beskyttet vannkilde året rundt. 

 
2. Grunnvann, ulemper 

a. Risiko for høy investeringskostnad. Mange ukjente variabler ved boring som ikke lar 
seg avklare på forhånd.  

b. Nødvendig å legge opp strøm til borehull.  
c. Risiko knyttet til inntrenging av vann med smak, lukt og/eller farge (f.eks. svovel eller 

humus). Dette gjelder særlig vannmagasin som ikke er i jevnlig bruk. 
d. Et vannanlegg vi må vedlikeholde selv. 

 
3. Liervatnet, fordeler 

a. Stabil vannkilde året rundt. God utskifting. 
b. Allerede opparbeidet inntak, pumpe og renseanlegg. 
c. Grunneier står for ettersyn og utføring av vedlikehold. 
d. Risikoer knyttet til utføring av tiltaket kan i større grad enn for grunnvann, tas høyde 

for og reduseres gjennom planlegging og forarbeid.  
 

4. Liervatnet, ulemper 
a. Stort tiltak. Mye graving og flere nedgravde hindre (strøm, vann, kloakk). 
b. Årlig driftskostnad. 

Anbefaling 
Samlet sett fremstår foreløpig Liervatnet og vannledning av isorør som det beste alternativet.  

Både kostnadsmessig og med tanke på risiko så er alternativet med grunnvann et dyrt tiltak hvor den 
opplevde kvaliteten (lukt og smak) ikke er garantert.  

130 meter med vannledning fra Liervatnet er et stort tiltak, men det er samtidig med risikoer som det 
i større grad er mulig å ta høyde for. Med et allerede eksisterende renseanlegg som har både 
kapasitet og god vannkvalitet, er mange av de kritiske komponentene allerede sikret.  

Alternativet med bruk av isoporskåler gir en noe lavere kostnad, men kommer også med en liten 
risiko for at vannet kan fryse ved langvarig frost. Alternativet med isorør er noe dyrere, men garantert 
frostfritt. Isorør fremstår derfor som en rimelig pris å betale for et garantert frostfritt anlegg.  

 

Jeg tar forbehold om at dette dokumentet i denne utgaven er å anse som et utkast ment for å gi en 
pekepinn på kostnader, fordeler og ulemper ved de aktuelle alternativene. For å kunne innhente 
sikrere estimat må det utarbeides mer nøyaktige planer i samarbeid med fagfolk.  

 

Espen Fosse, 7. februar 2025 


